
Nina Nummelan ja Juha Järän sekä 31 muun valtuutetun aloite muuttokysely Vantaalle- 
ja Vantaalta pois muuttavalle väestölle

VD/10661/00.02.00.03/2022

Nina Nummela ja Juha Järä sekä 31 muuta valtuutettua jättivät seuraavan valtuuston työjärjestyksen 
mukaisen valtuustoaloitteen: 

”Vantaan kaupunki kiinnittää runsaasti huomiota väestönkasvunsa muutoksiin. Väkiluvun kasvua 
uutisoidaan innokkaasti, mutta vähemmälle huomiolle jää muuton syyt - ja toisaalta runsas muutto 
muualle. Maankäyttöpoliittisista ohjelmaa ja strategioita työstetään, mutta varsin oleellista dataa 
puuttuu sen tekemiseen, johon nykyinen, harvakseltaan tehtävä asukasbarometri ei vastaa.

Olemme huolissamme muuttoliikkeestä ympäryskuntiin. Miksi lapsiperheet ja monet hyvät 
veronmaksajat muuttavat pois. Vantaa tarvitsee veronmaksajia kattaakseen nousevat kustannukset. 
Määrän sijasta pitäisi alkaa keskittymään myös laatuun. Puhumme paljon veto- ja pitovoimasta, joten 
olisi erityisen tärkeää kohdentaa kysely heille, joilta näihin saadaan ajantasainen vastaus eli muuttajille. 
Myös Vantaan vahvuuksia ja mahdollisuuksia saataisiin kyselyllä paremmin esille.

Esitämme, että Vantaan kaupunki selvittää vaihtoehdot ja kustannusarvion, jolla se alkaa toteuttamaan 
riittävän hyvää, ja tarvittaessa myös vuosittain kehitettävää, kyselyä Vantaalle muuttaneille ja Vantaalta 
poismuuttaville. Kyselyllä selvitettäisiin keskeisiä, mutta myös vähemmän vaikuttavia syitä, vapaakenttiä 
unohtamatta. Näin Vantaa ja sen päättäjät sekä virkamiehet saisivat arvokasta tietoa kehittyäkseen. 
Kyselyn/tutkimuksen tarvetta on useita kertoja esitetty, niin valtuustotyössä kuin seminaareissa, joten 
Vantaalla on vahvat perusteet ja tarve toteuttaa kyselytutkimus.”

Kaupunginvaltuusto 19.9.2022 § 13 

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 
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